
Protokół 
posiedzenia Senatu Uniwersytetu Gdańskiego 

w dniu 27 kwietnia 2023 roku 
 
 

Posiedzenie Senatu Uniwersytetu Gdańskiego przeprowadzono w formie 
hybrydowej – część Senatorów uczestniczyła w posiedzeniu za pomocą wideokonferencji 
przy zastosowaniu aplikacji MS Teams a część osobiście w Auli Biblioteki Uniwersytetu 
Gdańskiego imienia Profesora Janusza Sokołowskiego w Gdańsku-Oliwie przy ul. Wita 
Stwosza 53. 

W zastępstwie Rektora prof. dr. hab. Piotra Stepnowskiego posiedzeniu 
przewodniczył Prorektor ds. Studentów i Jakości Kształcenia dr hab. Arnold Kłonczyński, 
prof. UG.  
Lista obecności w załączeniu do oryginału protokołu.  
Projekty uchwał wraz z materiałami w załączeniu do oryginału protokołu.  
 
 
ad 1  
Głosowanie: uprawnionych do głosowania 67 osób, głosowały 44 osoby, 44 osoby tak.  
Senat UG przyjął następujący porządek obrad: 
1. Przyjęcie porządku obrad.  
2. Projekt uchwały Senatu UG uzupełniającej uchwałę nr 21/23 Senatu UG w sprawie 

wniosków o przyznanie pracownikom Uniwersytetu Gdańskiego nagród Prezesa Rady 
Ministrów. 

3. Projekt uchwały Senatu UG w sprawie ustalenia programów studiów na kierunkach 
prowadzonych w Uniwersytecie Gdańskim. 

4. Projekt uchwały Senatu UG w sprawie ustalenia programu studiów podyplomowych 
prowadzonych w Uniwersytecie Gdańskim.  

5. Projekt uchwały Senatu UG w sprawie zmiany Regulaminu Studiów Uniwersytetu 
Gdańskiego. 

6. Projekt uchwały Senatu UG w sprawie zmiany Regulaminu Międzyuczelnianej Szkoły 
Doktorskiej Biotechnologii Uniwersytetu Gdańskiego i Gdańskiego Uniwersytetu 
Medycznego. 

7. Projekt uchwały Senatu UG w sprawie warunków i trybu rekrutacji kandydatów na 
studia stacjonarne i niestacjonarne w Uniwersytecie Gdańskim w roku akademickim 
2024/2025. 

8. Projekt uchwały Senatu UG zmieniającej uchwałę nr 76/21 Senatu UG w sprawie 
szczegółowych zasad przyjmowania na studia w latach: 2022/2023, 2023/2024, 
2024/2025, 2025/2026 laureatów oraz finalistów olimpiad stopnia centralnego oraz 
laureatów konkursów międzynarodowych i ogólnopolskich. 

9. Projekt uchwały Senatu UG zmieniającej uchwałę nr 6/23 Senatu UG w sprawie zasad 
rekrutacji do Międzyuczelnianej Szkoły Doktorskiej Biotechnologii Uniwersytetu 
Gdańskiego i Gdańskiego Uniwersytetu Medycznego w roku akademickim 2023/2024. 

10. Zatwierdzenie protokołu posiedzenia Senatu Uniwersytetu Gdańskiego z dnia 30 
marca 2023 roku. 

11. Sprawy bieżące, wolne wnioski.  
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ad 2 
Prorektor ds. Studentów i Jakości Kształcenia dr hab. A. Kłonczyński, prof. UG 

przedstawił projekt uchwały Senatu UG uzupełniającej uchwałę nr 21/23 Senatu UG  
w sprawie wniosków o przyznanie pracownikom Uniwersytetu Gdańskiego nagród 
Prezesa Rady Ministrów. 

Senat Uniwersytetu Gdańskiego rekomenduje wnioski o przyznanie nagród 
Prezesa Rady Ministrów dla następujących pracowników Uniwersytetu Gdańskiego  
w kategorii nagród za wyróżniającą się rozprawę doktorską: 
- dr Sylwia Klińska, Międzyuczelniany Wydział Biotechnologii UG i GUMed (dziedzina 
Nauki ścisłe i przyrodnicze, dyscyplina Biotechnologia). 
Głosowanie: uprawnionych do głosowania 67 osób, głosowało 48 osób, 48 osób tak.  
- dr Magdalena Kosecka, Wydział Biologii (dziedzina Nauki ścisłe i przyrodnicze, 
dyscyplina Nauki biologiczne). 
Głosowanie: uprawnionych do głosowania 67 osób, głosowało 49 osób, 49 osób tak.  
Senat UG podjął uchwałę uzupełniającą uchwałę nr 21/23 Senatu UG w sprawie 
wniosków o przyznanie pracownikom Uniwersytetu Gdańskiego nagród Prezesa Rady 
Ministrów. 
Uchwała Senatu UG w załączeniu do oryginału protokołu. 
 
 
ad 3 

Prorektor ds. Studentów i Jakości Kształcenia dr hab. A. Kłonczyński, prof. UG 
przedstawił projekt uchwały Senatu UG w sprawie ustalenia programów studiów na 
kierunkach prowadzonych w Uniwersytecie Gdańskim. 

Prorektor ds. Studentów i Jakości Kształcenia dr hab. A. Kłonczyński, prof. UG 
poinformował, że zmiany polegają na dostosowaniu programów studiów do nowych 
regulacji prawnych. Większe zmiany dotyczą programów dwóch studiów. Pierwsza to 
przekształcenie specjalności International Business w kierunek studiów. Kolejna zmiana, 
to przebudowa programu studiów na kierunku Administracja. 

Dziekan dr hab. W. Zalewski, prof. UG poinformował, że program studiów na tym 
kierunku nie był zmieniany od wielu lat. Podjęto decyzję o tym, żeby kierunek 
Administracja był kierunkiem o profilu praktycznym a nie ogólnoakademickim, stąd 
zwiększenie liczby godzin. Ponadto wprowadzono przedmioty, które mają ten kierunek 
unowocześnić, między innymi: Prawo nowych technologii, Zrównoważony rozwój  
i przedmioty związane z prawem zarządzania metropolią.  

Prorektor ds. Studentów i Jakości Kształcenia dr hab. A. Kłonczyński, prof. UG 
poinformował, że łącznie zmieniane są 24 kierunki studiów.  
Głosowanie: uprawnionych do głosowania 67 osób, głosowało 51 osób, 51 osób tak.  
Senat UG podjął uchwałę w sprawie ustalenia programów studiów na kierunkach 
prowadzonych w Uniwersytecie Gdańskim. 
Uchwała Senatu UG w załączeniu do oryginału protokołu. 
 
 
ad 4 

Prorektor ds. Studentów i Jakości Kształcenia dr hab. A. Kłonczyński, prof. UG 
przedstawił projekt uchwały Senatu UG w sprawie ustalenia programu studiów 
podyplomowych prowadzonych w Uniwersytecie Gdańskim. 

Prorektor ds. Studentów i Jakości Kształcenia dr hab. A. Kłonczyński, prof. UG 
poinformował, że niektóre programy już funkcjonujących studiów podyplomowych 
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należało przystosować do nowych regulacji, uatrakcyjnić i unowocześnić. Ustala się 
programy Podyplomowych Studiów Menedżerskich, Studiów Podyplomowych Etyka dla 
nauczycieli, Studiów Podyplomowych Interim Management, Studiów Podyplomowych 
Wsparcie logistyczne działalności gospodarczej, Studiów Podyplomowych z logistyki dla 
nauczycieli.  

Dr P. Śpica poinformował, że Studia Podyplomowe Etyka dla nauczycieli są nowymi 
studiami zamawianymi przez Urząd Miasta w Gdańsku, w związku z tym, że wielu 
uczniów rezygnuje z nauki religii i brakuje nauczycieli etyki. Studia zostały przygotowane 
zgodnie ze standardami kształcenia nauczycieli jako studia przystosowujące do 
nauczania kolejnego przedmiotu. Rekrutację będzie prowadzić Urząd Miasta. Docelowo 
studia te mają być otwarte dla zainteresowanych osób z całego regionu. Program 
przygotował Instytut Filozofii pod kierunkiem dr hab. N. Szutty, prof. UG.  
Głosowanie: uprawnionych do głosowania 67 osób, głosowało 51 osób, 51 osób tak.  
Senat UG podjął uchwałę w sprawie ustalenia programu studiów podyplomowych 
prowadzonych w Uniwersytecie Gdańskim. 
Uchwała Senatu UG w załączeniu do oryginału protokołu.  
 
 
ad 5 

Prorektor ds. Studentów i Jakości Kształcenia dr hab. A. Kłonczyński, prof. UG 
przedstawił projekt uchwały Senatu UG w sprawie zmiany Regulaminu Studiów 
Uniwersytetu Gdańskiego. 
 Prorektor ds. Studentów i Jakości Kształcenia dr hab. A. Kłonczyński, prof. UG 
poinformował, że zmiany te spowodowane są kilkoma czynnikami. Powstało w UG Forum 
Dziekanatów, pierwszy sformalizowany, prężnie działający organ skupiający głównie 
kierowniczki dziekanatów. W wyniku wewnętrznych dyskusji pojawiły się postulaty, aby 
doprecyzować niektóre zapisy Regulaminu, żeby były bardziej jednoznaczne  
i czytelniejsze dla pracowników dziekanatów, którzy na co dzień interpretują te zapisy  
i udzielają informacji studentom. Propozycje zmian nadesłali również prodziekani, 
członkowie Senackiej Komisji ds. Kształcenia. Ponadto zwrócono się do MEiN z pytaniem 
dotyczącym POL-onu i trudności związanych z raportowaniem tych studentów, którzy 
widnieją jednocześnie na studiach stacjonarnych i niestacjonarnych na tym samym 
kierunku studiów. Odpowiedź MEiN jest bardzo jednoznaczna – ten sam student nie może 
być w tym samym czasie jednocześnie studentem studiów niestacjonarnych  
i stacjonarnych na tym samym kierunku studiów. We wrześniu trzeba będzie zachować 
ostrożność, ponieważ często studenci, którzy mają kłopoty z zaliczeniem pierwszego roku 
studiów równolegle rekrutują się na studia stacjonarne lub niestacjonarne innym trybie. 
Będą mogli się rekrutować, ale przyjdzie taki moment kiedy poprzez system 
elektroniczny dostaną informację, że muszą podjąć decyzję jakim trybem będą studiować. 
Najczęściej będzie to na koniec całego procesu rekrutacji, kiedy studenci będą już 
wiedzieli, że dostali się po raz kolejny na ten kierunek studiów. Trzeba być bardzo 
uważnym jeśli chodzi o terminy, bo potem nie będzie można wpisać studentów do POL-
onu. Studenci będą wiedzieli, że muszą zrezygnować ze studiów stacjonarnych na rzecz 
niestacjonarnych lub odwrotnie. Kolejna zmiana wynika ze zmian w ustawie. Przez wiele 
lat zmagano się z interpretacją PKA, która była niekorzystna w kontekście uznawania 
praktyk zawodowych odbywanych przez tych studentów, którzy realizowali podobne lub 
niemal identyczne działania w zakresie pracy zawodowej wolontariatu lub innych form. 
Przez lata Uniwersytet Gdański nie zgadzał się z interpretacją PKA i teraz ostatecznie 
MEiN uznało, że stanowisko Uczelni jest słuszne. W związku z tym można uznawać za 
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miejsce praktyk pracę zawodową studenta, jeżeli jest ona zbieżna z efektami uczenia się. 
Duża część proponowanych zmian to przepisy porządkujące, ponadto studenci 
doprecyzowali swój postulat w § 13. 

Prorektor ds. Studentów i Jakości Kształcenia dr hab. A. Kłonczyński, prof. UG 
omówił ważniejsze zmiany Regulaminu: 
§ 6 2) Student przekazuje informację w formie pisemnej, w formie dokumentu 
elektronicznego opatrzonego kwalifikowanym podpisem elektronicznym lub za 
pośrednictwem poczty elektronicznej. 

Jeżeli student zrobi te we wskazanym terminie, to sprawa zostaje uznana. Jest to 
nowość, dopuszcza się formę kontaktu elektronicznego. 
W § 6 a znajdują się przepisy porządkujące, dotyczące przestrzegania przepisów 
obowiązujących w UG przez studentów. Są oni zobowiązani do przestrzegania przepisów 
powinni postępować zgodnie z treścią ślubowania, kierować się zasadami określonymi  
w Kodeksie Etyki Studenta. Student podlega odpowiedzialności dyscyplinarnej za czyny 
stanowiące naruszenie przepisów obowiązujących w uczelni oraz czyny stanowiące 
uchybienie godności studenta Uniwersytetu Gdańskiego. Student ma obowiązek 
terminowego wnoszenia opłat za usługi edukacyjne świadczone na jego rzecz. Student nie 
może być wpisany na listę studentów kierunku, poziomu i profilu studiów, na którym 
posiada status studenta. 
§ 13 dodaje się ust. 4 i 5 w brzmieniu: „4. Z uwzględnieniem ust. 5, prowadzący zajęcia w 
porozumieniu z prodziekanem ustala termin zaliczenia na ocenę zajęć kończących 
przedmiot. 
5. Na danym roku studiów w jednym dniu przeprowadza się nie więcej niż jedno 
zaliczenie na ocenę zajęć kończących przedmiot. Prodziekan, w porozumieniu z 
właściwym wydziałowym organem samorządu studenckiego, może ustalić większą liczbę 
zaliczeń przeprowadzanych w jednym dniu.” 
 Jest to poprawka wniesiona przez studentów. Chodzi o to, że teraz jest wyraźny 
podział na zaliczenia i egzaminy, które są realizowane w trakcie sesji. Nie będzie zaliczeń 
na prawach egzaminu tylko zaliczenia przed sesją i egzaminy w czasie sesji. Zaliczenia 
przed sesją dotyczą przedmiotów, które są sprawdzane w formie egzaminu. Omawiany 
przepis nie dotyczy znakomitej większości przedmiotów. Dotyczy tylko zaliczeń tych 
przedmiotów uzupełniających w programach kształcenia, które kończą się i nie ma z nich 
egzaminu. Jeżeli zaliczenia są rozłożone na cały semestr i składa się tę ocenę przez cały 
semestr, to ten zapis nie działa. Działa on tylko wtedy kiedy na koniec zajęć jest 
kolokwium z całości materiału. Chodzi o to żeby takich kolokwiów z całości nie było 
więcej niż dwa danego dnia, bo to jest duże obciążenie, jak dwa egzaminy. Senacka 
Komisja ds. Kształcenia poparła ten pomysł, tym bardziej, że istnieje możliwość 
przeprowadzenia takich dwóch pełnych kolokwiów z całości materiału za zgodą 
samorządu studentów. Pozostałe zmiany to są zmiany kosmetyczne. Dopracowano 
kwestie egzaminu komisyjnego wskazując, że to przewodniczący, czyli prodziekan 
wskazuje egzaminatora. Zapis ten jest istotny dlatego. że czasami przedmiot praktycznie 
przypisany jest do jednego specjalisty. Szczególnie na kierunkach eksperymentalnych 
niektóre przedmioty wiążą się z konkretną osobą. Jeżeli u tej osoby jest egzamin, to 
prodziekan zadecyduje, czy ta osoba będzie po raz kolejny egzaminatorem, czy jest szansa 
na wyznaczenie innego egzaminatora. 
§ 30 i 30a - zapisy te dotyczą uznania pracy zawodowej lub wolontariatu w miejsce 
praktyk. 
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§ 42 ust. 1 otrzymuje brzmienie: „1. Egzamin dyplomowy przeprowadza się nie później 
niż w terminie 2 miesięcy od dnia złożenia pracy dyplomowej”.  

Jest to postulat prodziekanów, który porządkuje kwestie terminów. 
§ 57 – tu dopisano: „O braku udziału w obowiązkowych zajęciach świadczy 
nieusprawiedliwiona nieobecność studenta przekraczająca 30% ogólnego wymiaru zajęć 
w danym semestrze”. Jest to punkt wyjścia do skreślenia studenta z listy studentów.  
 Student B. Chojnacki poinformował, że wczoraj Prezydium wydało pozytywną 
opinię na temat zmiany Regulaminu Studiów, opinia wiążąca zostanie wydana po 
zebraniu Parlamentu Studentów.  
 Dr. A. Borzyszkowski poinformował, że na Wydziale Matematyki, Fizyki  
i Informatyki studenci są namawiani do korzystania z poczty elektronicznej 
Uniwersytetu. Wydaje się, że w Regulaminie powinno być jasno napisane, że studenci 
mają korzystać z adresów udostępnianych im przez Uczelnię.  
 Prorektor ds. Studentów i Jakości Kształcenia dr hab. A. Kłonczyński, prof. UG 
stwierdził, że jest to dobra propozycja, można dopisać, że studenci maja posługiwać się 
pocztą elektroniczną z domeny UG.  
 Dr A. Borzyszkowski zauważył, że w Regulaminie raz używa się określenia 
„program studiów” a raz „plan studiów”. 
 Prorektor ds. Studentów i Jakości Kształcenia dr hab. A. Kłonczyński, prof. UG 
poinformował, że jest to dobrze napisane, bo dotyczy to planu studiów w danym 
semestrze: „W szczególnie uzasadnionych przypadkach, dziekan może upoważnić na czas 
określony, jednak nie dłuższy niż do końca bieżącego semestru, inną osobę do 
prowadzenia zajęć niż wskazana w planie studiów”. Chodzi tu o plan zajęć. Jest dużo 
dylematów wynikających z tego, że terminologia w dokumentacji i legislacji 
ogólnokrajowej jest nieczytelna. 
 Dr A. Borzyszkowski stwierdził, że byłoby lepiej, gdyby było napisane „w planie 
zajęć”. Ponadto może się zdarzyć iż w ostatnim dniu semestru ma być przeprowadzone 
ostateczne kolokwium z jakiegoś przedmiotu i okaże się, że w planie studiów są dwa albo 
trzy przedmioty gdzie jest takie zaliczenie. Jak rozwiązać ten problem? 
 Prorektor ds. Studentów i Jakości Kształcenia dr hab. A. Kłonczyński, prof. UG 
wyjaśnił, że dotyczy to tylko tych przedmiotów, które kończą się, ale nie ma egzaminu. 
Chodzi o całościowe zaliczenie przedmiotu, które nie kończy się egzaminem tylko 
zaliczeniem. Jest to dosyć szczególna sytuacja.  
 Dr hab. A. Letkiewcz, prof. UG poinformował, że ma pytanie dotyczące zapisu  
o dwumiesięcznym terminie przeprowadzenia egzaminu dyplomowego. Są sytuacje kiedy 
student składa prace dyplomową na koniec czerwcowej sesji egzaminacyjnej  
a w międzyczasie nie zdaje innego egzaminu i wpada w sesję poprawkową. Licząc od 
czerwca dwa miesiące jest koniec sierpnia, a sesja poprawkowa jest we wrześniu.  
 Prorektor ds. Studentów i Jakości Kształcenia dr hab. A. Kłonczyński, prof. UG 
wyjaśnił, że wówczas prodziekan może przedłużyć termin.  
 Dr W. Stec zauważyła, że zapis dotyczący ograniczenia liczby zaliczeń z oceną może 
skomplikować życie niektórym prowadzącym, bo na niektórych wydziałach jest dość 
dużo przedmiotów, które kończą się zaliczeniem z oceną, przy czym nie jest to kolokwium 
podsumowujące, tylko są to prace pisemne, ustne w trakcie semestru. Ten zapis jest tak 
sformułowany, że studenci mogą protestować, jeżeli w jednym dniu będzie kilka zaliczeń 
wystawianych na podstawie prac cząstkowych. 
 Prorektor ds. Studentów i Jakości Kształcenia dr hab. A. Kłonczyński, prof. UG 
poinformował, że na danym roku studiów w jednym dniu przeprowadza się nie więcej niż 
jedno zaliczenie na ocenę zajęć kończących przedmiot. Prodziekan w porozumieniu  
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z właściwym wydziałowym organem samorządu studenckiego może ustalić większą 
liczbę zaliczeń przeprowadzanych w jednym dniu. Być może zapis „przeprowadza się nie 
więcej niż jedno zaliczenie na ocenę obejmujące całość programu danego przedmiotu” 
będzie czytelniejsze. 

Dr hab. A. Machnikowska, prof. UG stwierdziła, że zaproponowana poprawka 
zamyka temat, tym bardziej, że jest tam użyte słowo „przeprowadza”. W tej chwili 
zarówno prowadzący jak i studenci mogą zapoznać się z grafikiem terminów 
poszczególnych egzaminów poprzez strony internetowe. Będzie możliwe poszerzenie tej 
tabeli i wpisanie tam tych szczególnych zaliczeń. 
Głosowanie: uprawnionych do głosowania 67 osób, głosowały 53 osoby, 53 osoby tak.  
Senat UG podjął uchwałę w sprawie zmiany Regulaminu Studiów Uniwersytetu 
Gdańskiego. 
Uchwała Senatu UG w załączeniu do oryginału protokołu.  
 
 
ad 6 

Prorektor ds. Studentów i Jakości Kształcenia dr hab. A. Kłonczyński, prof. UG 
przedstawił projekt uchwały Senatu UG w sprawie zmiany Regulaminu 
Międzyuczelnianej Szkoły Doktorskiej Biotechnologii Uniwersytetu Gdańskiego  
i Gdańskiego Uniwersytetu Medycznego. 
 Prof. dr hab. I. Konieczny poinformował, że w Regulaminie są trzy rodzaje zmian. 
Pierwsze to zmiany związane z nowelizacją ustawy Prawo o szkolnictwie wyższym  
i nauce, między innymi wymóg określenia wytycznych dotyczących powoływania 
promotorów. Drugie zmiany to zmiany porządkujące np. wprowadzenie skrótu GUMed, 
bowiem studenci są kształceni w oparciu o umowę między dwiema uczelniami. Trzecia 
kategoria zmian to zmiany upraszczające sposób przedłużania kształcenia w szkole 
doktorskiej. Proponowana jest regulacja, która będzie umożliwiała przedłużenie 
kształcenia warunkując to uzyskaniem przedłużenia terminu złożenia rozprawy 
doktorskiej. Ustawa mówi, że kształcenie w szkole doktorskiej kończy się w momencie 
złożenia rozprawy doktorskiej. W związku z tym jeżeli doktorant uzyska takie 
przedłużenie na określonych warunkach, to będzie mógł dalej realizować program 
kształcenia. Ten program kształcenia będzie realizowany w trybie indywidualnym, czyli 
jeśli po czterech latach wystąpi konieczność przedłużenia realizacji doktoratu, to 
doktorant uzyska zgodę na przedłużenie terminu złożenia rozprawy doktorskiej. Ustawa 
mówi, że kształcenie w szkole doktorskiej kończy się w momencie złożenia rozprawy, 
więc doktorant będzie realizował program kształcenia, ale w trybie indywidualnym bez 
stypendium, gdyż stypendium można uzyskiwać przez cztery lata. Zmiany te uzyskały 
akceptację zarówno Rady Szkoły jak i Samorządu Doktorantów. Pewne zapisy zostały 
usunięte z Regulaminu. W poprzednim Regulaminie warunki przedłużenia kształcenia 
były bardzo rygorystyczne, ale nie było to zasadne. Wydaje się że kiedy ma miejsce 
sytuacja, w której doktorant potrzebuje złożyć pracę doktorską w późniejszym terminie 
muszą być spełnione pewne warunki, ale nie muszą być rygorystyczne. 
Głosowanie: uprawnionych do głosowania 67 osób, głosowały 54 osoby, 53 osoby tak, 1 
osoba wstrzymała się od głosu.  
Senat UG podjął uchwałę w sprawie zmiany Regulaminu Międzyuczelnianej Szkoły 
Doktorskiej Biotechnologii Uniwersytetu Gdańskiego i Gdańskiego Uniwersytetu 
Medycznego. 
Uchwała Senatu UG w załączeniu do oryginału protokołu.  
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ad 7 
Prorektor ds. Studentów i Jakości Kształcenia dr hab. A. Kłonczyński, prof. UG 

przedstawił projekt uchwały Senatu UG w sprawie warunków i trybu rekrutacji 
kandydatów na studia stacjonarne i niestacjonarne w Uniwersytecie Gdańskim w roku 
akademickim 2024/2025. 

Prorektor ds. Studentów i Jakości Kształcenia dr hab. A. Kłonczyński, prof. UG 
poinformował, że zgodnie z ustawą trzeba podjąć taką uchwałę z półtorarocznym 
wyprzedzeniem, ale kiedy powstaną nowe kierunki studiów trzeba urealnić sytuację  
i zmienić uchwałę.  
Głosowanie: uprawnionych do głosowania 67 osób, głosowały 53 osoby, 53 osoby tak.  
Senat UG podjął uchwałę w sprawie warunków i trybu rekrutacji kandydatów na studia 
stacjonarne i niestacjonarne w Uniwersytecie Gdańskim w roku akademickim 
2024/2025. 
Uchwała Senatu UG w załączeniu do oryginału protokołu.  
 
 
ad 8 
 Prorektor ds. Studentów i Jakości Kształcenia dr hab. A. Kłonczyński, prof. UG 
przedstawił projekt uchwały Senatu zmieniającej uchwałę nr 76/21 Senatu UG w sprawie 
szczegółowych zasad przyjmowania na studia w latach: 2022/2023, 2023/2024, 
2024/2025, 2025/2026 laureatów oraz finalistów olimpiad stopnia centralnego oraz 
laureatów konkursów międzynarodowych i ogólnopolskich. 

Dr hab. B. Szepietowski, prof. UG poinformował, że do kierunków, na które można 
przyjmować finalistów olimpiad – informatycznej i matematycznej dodano kierunek 
Modelowanie matematyczne i analiza danych. 
Głosowanie: uprawnionych do głosowania 67 osób, głosowało 55 osób, 55 osób tak.  
Senat UG podjął uchwałę zmieniającą uchwałę nr 76/21 Senatu UG w sprawie 
szczegółowych zasad przyjmowania na studia w latach: 2022/2023, 2023/2024, 
2024/2025, 2025/2026 laureatów oraz finalistów olimpiad stopnia centralnego oraz 
laureatów konkursów międzynarodowych i ogólnopolskich. 
Uchwała Senatu UG w załączeniu do oryginału protokołu.  
 
 
ad 9 

Prorektor ds. Studentów i Jakości Kształcenia dr hab. A. Kłonczyński, prof. UG 
przedstawił projekt uchwały Senatu UG zmieniającej uchwałę nr 6/23 Senatu UG  
w sprawie zasad rekrutacji do Międzyuczelnianej Szkoły Doktorskiej Biotechnologii 
Uniwersytetu Gdańskiego i Gdańskiego Uniwersytetu Medycznego w roku akademickim 
2023/2024. 

Prorektor ds. Studentów i Jakości Kształcenia dr hab. A. Kłonczyński, prof. UG 
poinformował, że w miejsce dyscypliny Nauki biologiczne pojawiła się dyscyplina 
Biotechnologia. Ustawodawca stworzył nowe dyscypliny, ale nie zmieniły się przepisy 
dotyczące tworzenia nowych kierunków studiów, w związku z tym Biotechnologia jako 
kierunek przyporządkowana jest do nauk biologicznych. 

Prof. dr hab. I. Konieczny stwierdził, że zmiana ta jest jak najbardziej logiczna  
i konieczna i w związku z tym trzeba będzie również procedować zmianę umowy  
z Gdańskim Uniwersytetem Medycznym.  
Głosowanie: uprawnionych do głosowania 67 osób, głosowało 55 osób, 55 osób tak.  
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Senat UG podjął uchwałę UG zmieniającą uchwałę zmieniającej uchwałę nr 6/23 Senatu 
UG w sprawie zasad rekrutacji do Międzyuczelnianej Szkoły Doktorskiej Biotechnologii 
Uniwersytetu Gdańskiego i Gdańskiego Uniwersytetu Medycznego w roku akademickim 
2023/2024. 
Uchwała Senatu UG w załączeniu do oryginału protokołu.  
 
 
ad 10 
Zatwierdzenie protokołu posiedzenia Senatu Uniwersytetu Gdańskiego z dnia 30 marca 
2023 roku. 
Głosowanie: uprawnionych do głosowania 67 osób, głosowały 54 osoby, 54 osoby tak.  
Senat UG zatwierdził protokół posiedzenia Senatu Uniwersytetu Gdańskiego z dnia 30 marca 
2023 roku. 
 
 
ad 11 
 Prorektor ds. Współpracy Międzynarodowej dr hab. A. M. Jurkowska-Zeidler, prof. UG 
pogratulowała studentom, którzy zorganizowali wspaniałą imprezę. Obecni studenci 
pierwszego i drugiego roku studiów zostali pozbawieni możliwości uczestniczenia  
w studniówkach w swoich macierzystych szkołach. W związku z tym studenci zorganizowali 
sami, z własnej inicjatywy imprezę o nazwie „STUDnIÓWKA”. Załatwili miejsce, muzykę  
i wszystko inne co było potrzebne. W spotkaniu udział wzięło ponad 300 osób, studenci 
zatańczyli poloneza, byli wspaniale przygotowani i ubrani. Wspaniała była współpraca 
wszystkich podmiotów zaangażowanych w organizację tego przedsięwzięcia a tym samym 
w aktywizację kultury akademickiej - Akademickiego Centrum Kultury UG „Alternator”  
i Studenckiego Zespołu Organizacji Eventów, Centrum Aktywności Studenckiej  
i Doktoranckiej UG. 
 Prorektor ds. Współpracy Międzynarodowej dr hab. A. M. Jurkowska-Zeidler, prof. UG 
zaprosiła na kolejne spotkane w Wellcome Centre poświęcone podsumowaniu działalności 
SEA-EU 1 i planom SEA-EU 2.  

Nowym kierownikiem Biura Współpracy Międzynarodowej została mgr Magdalena 
Sawicz, która bardzo dobrze zna Uczelnię i problemy związane z umiędzynarodowieniem. 
Dotychczasowa kierownik mgr D. Brulińska jest teraz aktywizatorką wymiany studenckiej. 
 Dr. A. Borzyszkowski poinformował, że chce poruszyć temat płatności za studia 
niestacjonarne i nadgodziny. Od wielu lat środki za nadgodziny były wypłacane  
z opóźnieniem, rozliczenie roku następowało w październiku następnego roku. Od pewnego 
czasu było trochę lepiej. Wydawało się, że w tym roku sytuacja ulegnie większej poprawie, 
że już po upływie semestru będzie można rozliczyć się z semestru zimowego, ale ostatecznie 
ta zmiana nie nastąpiła. Sprawozdanie było złożone w lutym, liczono na to, że te 
wynagrodzenia będą wypłacone do końca kwietnia. Wczoraj okazało się, że wypłata nastąpi 
dopiero pod koniec maja. Administracja potrzebuje trzech miesięcy, żeby opracować listę 
płac.  
 Kwestor mgr M. Wojtaszko poinformowała, że wypłata wynagrodzeń następuje po 
zakończonym cyklu kształcenia, tak się dzieje od lat. Zgodnie z przepisami w sierpniu 
zaliczkowo wypłacane jest 40% należności a w październiku druga transza po sprawdzeniu 
całego cyklu kształcenia i prawidłowości tych rozliczeń.  

Prorektor ds. Studentów i Jakości Kształcenia dr hab. A. Kłonczyński , prof. UG 
poinformował, że rozliczenie pracy dydaktycznej następuje w cyklu rocznym, tak było 
zawsze, bo w drugim semestrze obciążenia pracownika mogą się zmienić Praca 
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dydaktyczna jest określona na cały rok, nie na semestr.  
 Dr A. Borzyszkowski stwierdził, że jeśli chodzi o nadgodziny, to cykl kształcenia 
kończy się w czerwcu, więc skąd wzięło się odłożenie płatności do października. Jeżeli 
chodzi o studia zaoczne, to od roku, czy dwóch jest to osobne zadanie rozliczane na innych 
zasadach. Miała to być nowość, ale może to spowodowało trudności w przeliczaniu. W tej 
chwili studia zaoczne nie wchodzą do pensum. 

Prorektor ds. Studentów i Jakości Kształcenia dr hab. A. Kłonczyński , prof. UG 
wyjaśnił, że nie ma zmiany dotyczącej zmiany okresu rozliczeniowego, okresu 
podsumowania pracy dydaktycznej i wypłacenia należności za godziny 
ponadwymiarowe. To nie dzieje się tak szybko już następnego dnia po zakończeniu zajęć 
w semestrze. 

Dr hab. A. Machnikowska, prof. UG poinformowała, że chce zgłosić formalny 
wniosek, żeby wspólnie zastanowić się nad tym jak Uczelnia chce podejść zarówno  
w obszarze kształcenia jak i prowadzenia badań naukowych do coraz bardziej 
intensywnego wykorzystania algorytmów i sztucznej inteligencji. Inne uczelnie też nad 
tym pracują, niektóre wprowadziły już w życie pierwsze regulacje w tym zakresie. Chodzi 
o kwestie związane z regulacjami dotyczącymi samodzielności pisania pracy i zakresem 
swobody korzystania z różnego rodzaju mechanizmów o charakterze chatu. Może Senat 
UG powinien zdecydować o tym, czy jakiś zakres współpracy między studentem, 
doktorantem, czy nauczycielem akademickim a owymi mechanizmami zostanie uznany 
za dopuszczalny, wartościowy. Trzeba zająć stanowisko w tej sprawie jak najszybciej, 
ponieważ postęp odbywa się w tempie geometrycznym. Druga kwestia to standard 
podejścia do prac naukowych i sposób korzystania z tych mechanizmów. Trzeba się 
zastanowić nad tym jakiego rodzaju prace dyplomowe, szczególnie na niektórych 
kierunkach powinny być promowane i rozwijane. Trzeba rozmawiać na temat 
kształcenia, jaka będzie funkcja nauczyciela, o tym jak można współpracować ze 
studentami i doktorantami, ponieważ pewne obszary współpracy prawdopodobnie 
ulegną pewnej zmianie. Warto by było połączyć siły przedstawicieli różnych wydziałów, 
wymieniać się pooglądam, przedstawiać wyniki prac, doświadczeń, szans i zagrożeń  
i przedstawiać je całej społeczności akademickiej. Ponieważ zmiana jest błyskawiczna  
i jakościowa nadszedł czas, żeby się w to mocniej zaangażować. Tematyką ta zajmuje się 
Uniwersytecka Komisja Nauki, w której pracach aktywnie uczestniczy Prorektor ds. 
Badań Naukowych prof. dr hab. W. Laskowski. Dr hab. A. Machnikowska, prof. UG zwróciła 
się do Kolegium Rektorskiego i Senatu UG z prośbą o rozważenie, czy jest możliwe 
zorganizowanie w tym roku debaty na ten temat.  
 Prorektor ds. Studentów i Jakości Kształcenia dr hab. A. Kłonczyński , prof. UG 
stwierdził, że rzeczywiście jest to bardzo ważne zagadnienie, przygotowywane są 
działania strategiczne. JM Rektor podpisze nowelizację zarządzenia dotyczącego procesu 
dyplomowania. Dotychczas funkcjonuje oświadczenie studenta: „Oświadczam, że 
przedłożona praca dyplomowa została przygotowana przeze mnie samodzielnie, nie 
narusza praw autorskich interesów prawnych i materialnych innych osób”. Zostało ono 
uzupełnione o nowy zapis; „… oraz żaden jej fragment nie został wytworzony przez 
generatywne narzędzia sztucznej inteligencji”. Na Wydziale Prawa i Administracji odbyła 
się już dyskusja na ten temat. Będzie się korzystać z wypracowanych rekomendacji  
i spostrzeżeń, żeby budować strategiczne działania Uczelni w tym zakresie.  
 Prof. dr hab. I. Konieczny potwierdził, że konieczna jest dyskusja na ten temat, ale 
zapis jaki został odczytany jest zbyt restrykcyjny i rodzi pewne obawy. Sztuczna 
inteligencja jest wykorzystywana w procesie badań naukowych np. do analizy struktury 
białek. Może powstać praca magisterska czy doktorska, w której sztuczna inteligencja 
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została wykorzystana do osiągnięcia wyników badań naukowych. Taki zapis uniemożliwi 
zrealizowanie pracy. Nie ma odwrotu od sztucznej inteligencji, ale trzeba ją stosować  
w odpowiednich ramach. 
 Prorektor ds. Studentów i Jakości Kształcenia dr hab. A. Kłonczyński , prof. UG 
poinformował, że na czacie dr hab. A. Zawadzka, prof. UG zwróciła się prośbą  
o zorganizowanie dla pracowników szkolenia w zakresie algorytmów i aplikacji.  

Dr hab. A. Machnikowska, prof. UG stwierdziła, że nie chodzi tylko o kwestie 
restrykcyjne, ale też o zagadnienia prorozwojowe, żeby specjaliści z Uczelni oraz inne 
osoby połączyły siły po to, aby oprócz konferencji, czy szkoleń jak najszybciej był 
wypracowany podstawowy komponent wiedzy, zadań, które są do wykonania. Bardzo 
istotna jest współpraca z podmiotami zewnętrznymi, ale to Uczelnia powinna zachować 
moc sprawczą tejże współpracy. Nie da się jej zachować kiedy Uczelnia sama nie będzie 
mogła pokazać, że ma potencjał, który rozwija i promuje. Trzeba zaproponować nowe 
formy współpracy odpowiednie do aktualnych wyzwań. 
 Dziekan prof. dr hab. M. Harciarek poinformował, że zapoznał się z artykułem, 
który doskonale pokazuje wykorzystanie sztucznej inteligencji do oceny możliwości 
odbudowy połączeń korowych w mózgu poprzez budowanie określonych modeli, co 
może się przyczynić do poprawy zdrowia pacjentów którzy mieli np. udary. Sztuczna 
inteligencja będzie wykorzystywana w różnych dziedzinach, nie ma od tego odwrotu. 
 Prof. dr hab. M. Przylipak stwierdził, że zaprezentowane oświadczenie dyplomanta 
należy uzupełnić o zapis mówiący, iż można korzystać ze sztucznej inteligencji, czyli tych 
narzędzi generatywnych, ale trzeba to wykazać. Przedstawiony zapis jest bardzo 
restrykcyjny. 
 Student P. Patalas poinformował, że Centrum Aktywności Studentów  
i Doktorantów, Parlament Studentów, AZS i CWFiS będą organizować akcję promocji 
aktywności fizycznej. Na niektórych wydziałach były już udostępnione rowerki  
i orbitreki. Będą podejmowane kolejne działania w tym zakresie. 24 maja odbędzie się 
majówka, festyn, w którym mogą wziąć udział pracownicy z rodzinami, studenci, 
doktoranci. Będzie to okazja do integracji społeczności akademickiej. 
 
Na tym posiedzenie zakończono. 
Protokół sporządziła mgr M. Cieszyńska. 
 
 
 
 
 

w zastępstwie Przewodniczącego Senatu 
Rektora Uniwersytetu Gdańskiego 

 
 

Prorektor ds. Studentów i Jakości Kształcenia  
dr hab. Arnold Kłonczyński, prof. UG 


